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Bestrijding van georganiseerde en ondermijnende misdaad  -  Vlaams decretaal DIOB-
kader

In het kader van het efficiënt voorkomen en effectief bestrijden van georganiseerde en 
ondermijnende misdaad in Vlaanderen stelde de minister onder meer de ontwikkeling van 
een Vlaams decretaal DIOB-kader in het vooruitzicht (DIOB: Directie 
Integriteitsbeoordeling voor Openbare Besturen).

Dit decretaal kader zou in overleg met de minister van Binnenlands Bestuur tot stand 
moeten komen en integriteitsonderzoeken mogelijk moeten maken, om op die basis onder 
meer vergunningen, toelatingen, subsidies, concessies, overheidsopdrachten, 
vastgoedtransacties, enzovoort, waarbij de overheid partij is, te kunnen weigeren, 
schorsen of intrekken in het geval er bij dergelijke procedures een verband is met 
georganiseerde en ondermijnende misdaad of een ernstige of concrete dreiging daartoe 
bestaat.

Uit het antwoord van de minister op de vragen om uitleg nr. 2098 en nr. 2116 (9 maart 
2021) van respectievelijk collega-parlementsleden Jo Brouns en Ludwig Vandenhove, blijkt 
dat er op dat ogenblik, wat betreft de afstemming van de geplande DIOB-regelgeving op 
Vlaams en federaal niveau, reeds voorafgaand overleg was geweest tussen enerzijds het 
kabinet van de Vlaamse minister van Justitie en anderzijds de kabinetten van minister 
Verlinden en minister Van Quickenborne. Uit dit antwoord blijkt eveneens dat het ontwerp 
van Vlaams DIOB-decreet reeds klaar was voor verdere bespreking met de bevoegde 
federale kabinetten, waarna beslist zou worden of er op DIOB-vlak tussen het federale en 
gewestelijk niveau verder zou worden samengewerkt op basis van ofwel een nog uit te 
vaardigen samenwerkingsakkoord, ofwel een nog uit te bouwen interfederale dienst 
integriteitsbeoordelingen. In dit antwoord beklaagde de Vlaamse minister van Justitie zich 
tot slot echter ook over de traagheid van het federale ministeriële niveau, waarbij zij 
expliciet stelde dat zij haar Vlaamse bevoegdheden maximaal zou gebruiken en haar 
decretale initiatief zo snel mogelijk vooruitgang zou laten boeken indien een duidelijk 
antwoord van het federale niveau op de toekomstige samenwerkingsvorm te lang op zich 
zou laten wachten.

1. Kan de minister verduidelijken wat de huidige stand van zaken is wat betreft de 
ontwikkeling en verdere uitwerking via de vereiste uitvoeringsbesluiten van door haar 
reeds sinds 2019 in het vooruitzicht gestelde Vlaams decretaal DIOB-kader?

2. Is er intussen reeds een beslissing over de DIOB-samenwerkingsvorm tussen het 
federale en gewestelijke niveau? Opteert men daarbij voor een gewoon 
samenwerkingsakkoord, een interfederale dienst integriteitsbeoordelingen, of werd er 
intussen mogelijk nog een andere samenwerkingsvorm naar voren geschoven? Zo niet, 



waarom niet en wat is de richtdatum waarop deze beslissing alsnog zal worden 
uitgevaardigd? Zo ja, hoe luidt deze beslissing en welke impact zal deze beslissing op 
de Vlaamse begroting hebben?
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1. Zoals reeds gesteld in de antwoorden op de vragen om uitleg waarnaar verwezen wordt 
in de vraagstelling is er een Vlaams ontwerp van decreetstekst inzake DIOB opgemaakt 
en reeds besproken in een werkgroep met o.a. academici, leden van de ARIECs en het 
EURIEC, het OM en VVSG.

Deze ontwerptekst werd door mijn kabinet ook toegelicht aan de federale collega’s. Ik 
ben er nl. van overtuigd dat de beste (en b.v. voor de lokale besturen de meest 
praktische) manier van werken erin bestaat om tot één eenvormig systeem te komen, 
dus geen federaal systeem naast een Vlaams systeem. Anders wordt het geheel 
onoverzichtelijk en zullen er onvermijdelijk hiaten blijven bestaan. Ik besef ten volle 
dat een goede bestuurlijke handhaving de samenwerking tussen alle beleidsniveaus 
vereist, vooral dan op het vlak van de informatiegaring en -ontleding. De federale 
overheid is daarbij een cruciale partner, omdat zij nu eenmaal heel belangrijke 
informatiebronnen onder haar bevoegdheid heeft, zoals de politionele en gerechtelijke 
informatie.

2. De federale minister van Binnenlandse Zaken heeft een tweetal weken geleden laten 
weten dat men op federaal niveau eindelijk ver genoeg staat om de gesprekken over 
een samenwerkingsakkoord verder aan te gaan. De basisteksten waarop het federale 
niveau heeft gewerkt en ons decretaal kader werd met elkaar uitgewisseld en eind deze 
maand zit mijn kabinet opnieuw samen met het kabinet Binnenlandse Zaken om eerst 
en vooral de inhoud van het samenwerkingsakkoord te bespreken en daarnaast na te 
gaan wat de timing en te nemen stappen zijn. 


